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UvŊrka pŚ²ġt²ho ļ²sla 
 
 
V§ģen² spoluobļan®, 

 

podzim je tady a letos nav²c mnohem dŚ²ve, neģ bychom ho ļekali. Loni bylo jeġtŊ koncem 

z§Ś² plus 30Á C. AlespoŔ vody je v letoġn²m roce o trochu v²ce. Vġak tak® hladina spodn² vody je dle 

informace hydrogeologŢ  o 1,5 m n²ģe neģ pŚed 5 lety. Proto n§m tak® vyschla studna na hŚbitovŊ. 

V prvn²m Ś²jnov®m tĨdnu nastoup² studnaŚi na jej² vyļiġtŊn² a pŚ²padn® prohlouben². 

 

V tŊchto dnech nastoup² firma Marhold na III. a z§roveŔ posledn² etapu dokonļen² oprav 

bĨval®  Ăsokolovnyñ novŊ Ă Moravansk®ho domu ñ. Dle pŚedpokladŢ by mŊlo bĨt cel® d²lo 

dokonļeno do jednoho roku  tzn. do 30.9.2018. Financov§n² m§me zajiġtŊno prostŚednictv²m 

obecn²ch financ² a ¼vŊru od Komerļn² banky. Douf§me, ģe se n§m podaŚ² z²skat jeġtŊ dalġ² dotaci od 

St§tn²ho fondu ģivotn²ho prostŚed², kterou bychom pouģili na zateplen², fas§du a okna.  

 

Agrostav Pardubice v tŊchto dnech dokonļuje koneļnou ¼pravu posledn² m²stn² komunikace 

v PlatŊnic²ch, kter§ byla zjevnŊ dotļena zemn²mi pracemi pŚi loŔsk® vĨstavbŊ kanalizace. Mysl²m, ģe 

i tato stavba je budov§na na dobr® ¼rovni a ģe po letech Ă utrpen²ñ spojen®ho s bl§tivĨmi epizodami 

bude slouģit dlouh§ l®ta zde bydl²c²m spoluobļanŢm. 

 

V souvislosti se zm²nkou o PlatŊnic²ch bych tu mŊl jeġtŊ jednu vĨzvu ï tĨk§ se tŊch vlastn²kŢ 

nemovitost², kteŚ² se dosud nenapojili nebo napojili  na novŊ vybudovanou splaġkovou kanalizaci, ale 

dosud n§m to neozn§mili na OĐ Moravany, aby tak neprodlenŊ uļinili nejpozdŊji k term²nu 

uveden®mu v p²semn®m sdŊlen², kter® od n§s jiģ obdrģeli. Pro informaci uv§d²m, ģe bŊhem 

dosavadn² dokonļen® I. etapy kanalizace bylo zhotoveno 53 domovn²ch odboļek zakonļenĨch 

kontroln²mi ġachtami, kter® jsou um²stŊny dle pŚ§n² vlastn²kŢ. Ke konci z§Ś², tedy nyn², jich je 

napojeno pouze 23. Obec m§ podanou ģ§dost o dotaci pro dokonļen² kanalizace ve druh® ļ§sti 

PlatŊnic. Poskytovatel  dotace, kterĨm je min. zemŊdŊlstv² , provede pŚed eventu§ln²m pŚidŊlen²m 

dotace kontrolu, jak je vyuģita prvn² ļ§st kanalizace, na kterou obec 50% dotaci jiģ obdrģela. Byli 

bychom neradi, aby nastala situace, kdy by z dŢvodu nevyuģit² hotov® investice obec dalġ² dotaci 

neobdrģela. Proto V§s ģ§d§me o co nejrychlejġ² dobudov§n² pŚ²pojek. 

 

V cel® obci byl z dotaļn²ch prostŚedkŢ instalov§n novĨ bezdr§tovĨ rozhlas v celkov® hodnotŊ 

2,1 mil. korun. VŊŚ²me, ģe doba, kdy v nŊkterĨch ļ§stech obce nebyl ten starĨ slyġet, pominula. 

Zastupitelstvo bude sezn§meno s jeho obsluhou. Je moģn® ho vyuģ²t buŅ vġude nebo v jednotlivĨch 

obc²ch i jejich ļ§stech samostatnŊ. Pokud se nŊkomu zd§, ģe jsou reproduktory um²stŊny pŚ²liġ n²zko, 

tak dle zhotovitele je vĨġka 3,5 aģ 4 metry nastavena dle platn® normy. 

 

Ve vġech naġich obc²ch byla t®ģ dokonļena vĨmŊna osvŊtlovac²ch tŊles ( halogenov® a 

sod²kov® vĨbojky byly nahrazeny ¼spornĨmi LEDkami), kromŊ s²dliġtŊ Moravany ï Jih a cestŊ ke 

hŚbitovu v Moravanech. Dle celkov®ho ohlasu nen² osvŊtlen² tak intenzivn², ale svŢj ¼ļel pln² a 

neoslŔuje v noci m²stnosti v bytech. PŚesn® informace o ¼spoŚe elektrick® energie nem§me jeġtŊ 

k dispozici. SpotŚebu mus²me porovnat za srovnateln® ļasov® obdob². 

 

Ġkol§kŢm zaļal novĨ ġkoln² rok a do prvn² tŚ²dy pŚibylo 20 novĨch ģ§kŢ. PŚejeme jim radost 

ze ġkoly a uļitelŢm trpŊlivost pŚi jejich vĨuce. 

  

Vġem pŚeji pŚ²jemnĨ podzim a pokud moģno nŊjakĨ ten teplĨ den. 

 

                           Na shledanou v pŚ²ġt²m ļ²sle                          V§clav Roļek ,starosta obce 

 

                        Slovo  starosty 



 
 
 
 

 

 

              V²t§me mezi sebe nov® obļ§nky : 
 

 

 Sofii Kuļerovou                       OndŚeje Gregora 

 

Sofii Vesel²kovou                     Kristi§na Dufka 

 

 

 

 

          V z§Ś² oslavili nebo oslav² sv§ ģivotn² jubilea tito spoluobļan® : 
 

 

Svobodov§ Cec²lie                     DvoŚ§k Frantiġek 

 

PilaŚ Jaroslav                            Kar§skov§ VŊra 

 

Jiravov§ Blanka                        Braunov§ Vlasta 

 

Slepiļka ZdenŊk                        Froġov§ Helena 

 

     

 

                      Gratulujeme 

 

 

 

 

 

     Opustili  n§s :    

 

                                                                Miroslava  MatŊjov§ 

                                                                          Josef Maks 

                                                                                               Dagmar Dohnalov§ 

                                                                  

            

                                           

                  Spoleļensk§ rubrika 



          
 

 

¶   Ġkolen² i st§ģe v nemocnic²ch. Dotaļn² program pro zaļ²naj²c² praktiky bude 

atraktivnŊjġ² 

Nedostatek l®kaŚŢ je probl®mem, kterĨ tr§p² zdravotnictv² napŚ²ļ vġemi obory. VĨjimkou 

nejsou ani praktiļt² l®kaŚi, jejichģ populace st§rne a bŊhem nŊkolika m§lo let hroz², ģe jich pro 

tento obor nebude dostatek, a to zejm®na na venkovskĨch obvodech. Proto krajġt² radn² na 

sv®m jedn§n² schv§lili ¼pravu dotaļn²ho programu, kterĨ by mŊl motivovat dosud nezapojen® 

ġkolitele i absolventy. 

C²lem dotaļn²ho programu je zvĨġit poļet absolventŢ medic²ny, kteŚ² se budou pŚipravovat na 

specializaci v oborech vġeobecn® praktick® l®kaŚstv² a praktick® l®kaŚstv² pro dŊti a dorost na ¼zem² 

Pardubick®ho kraje a zejm®na jeho venkovskĨch ļ§st². ĂDotaļn² program pro budouc² praktick® 

doktory nevyhlaġujeme poprv®. Letos jsme ho vġak upravili tak, aby byl atraktivn² pro ġirġ² spektrum 

l®kaŚŢ,ñ Śekl radn² pro zdravotnictv² Ladislav Valtr.  

ĂPodpora bude poskytov§na formou neinvestiļn² programov® dotace, na kterou nen² pr§vn² n§rok. 

VĨġe poskytnut® podpory na jeden projekt je 60 tis²c korun na obdob² od 1. ledna do 31. prosince 

2018,ñ informoval radn² Valtr. Pr§vŊ vĨġe podpory na jeden projekt je jednou z ¼prav, kterou se 

program oproti minul®mu roku liġ². Ta byla dŚ²ve pouze ve vĨġi 48 tis²c korun. ĂO dotaci mŢģe tak® 

novŊ ģ§dat pouze novĨ ġkolitel, nebude tedy poskytov§na ve druh®m a tŚet²m roce ġkolen²,ñ uvedl 

Ladislav Valtr. ĂD²ky vyġġ² ļ§stce dotace se tak® zvyġuje moģnost uhradit kromŊ mzdy absolventa 

tak® jeho rŢzn§ ġkolen² nebo st§ģe v nemocnic²ch,ñ dodal radn² pro zdravotnictv² Valtr s t²m, ģe 

celkov§ vĨġe prostŚedkŢ pl§novanĨch z rozpoļtu kraje na tento dotaļn² program je pŢl milionu korun. 

Ģ§dosti mohou z§jemci pod§vat od 1. srpna do posledn²ho z§Ś² letoġn²ho roku. 

Neģ absolvent z²sk§ specializovanou zpŢsobilost pro samostatnĨ vĨkon pr§ce praktick®ho l®kaŚe, 

mus² proj²t vzdŊl§vac²m cyklem, na nŊkter®m z takzvanĨch rezidenļn²ch m²st, kter§ vypisuje, 

schvaluje a financuje ministerstvo zdravotnictv². Rezidenļn² m²sto vznik§ u poskytovatele 

zdravotn²ch sluģeb, absolvent se pak st§v§ jeho zamŊstnancem. BŊhem prvn²ho roku a pŢl mus² 

absolvovat st§ģe ve vġech z§kladn²ch l®kaŚskĨch oborech a v dalġ² f§zi jeġtŊ v oborech 

specializovanĨch.  

¶ Memorandum pŚinese do kraje t®mŊŚ tŚi miliardy korun na vĨstavbu pŚivadŊļŢ k D35 

T®mŊŚ tŚi miliardy korun se zav§zala vyļlenit 

ļesk§ vl§da na vĨstavbu pŚivadŊļŢ k d§lnici 

D35 na ¼zem² Pardubick®ho kraje. 

Aktualizovan® Memorandum Ministerstva 

dopravy a Pardubick®ho kraje o vz§jemn® 

spolupr§ci pŚi pŚ²pravŊ a realizaci d§lnice D35 

v cel® d®lce trasy po ¼zem² Pardubick®ho kraje 

a souvisej²c²ch investic na silniļn² s²Š podepsali 

v polovinŊ ļervence ministr dopravy Dan şok a 

hejtman Pardubick®ho kraje Martin NetolickĨ. 

 

 

 

     Vybran® tiskov® zpr§vy z naġeho kraje 



ĂPro PardubickĨ kraj je memorandum ¼nosnĨ kompromis. Reaguje po jeden§cti letech na obdobnĨ 

dokument, kterĨ bylo nezbytn® aktualizovat a dostat do rozpoļtovĨch moģnost² st§tu v letech 2017-20. 

PŢvodn² memorandum bylo velmi obecn®, teŅ se vĨraznŊ zkonkretizovalo a jsou za n²m i konkr®tn² 

pen²ze, zejm®na na rok 2018 a n§sleduj²c² l®ta,ñ uvedl hejtman Martin NetolickĨ a pokraļoval: 

ĂSouļ§st² memoranda je tak® obnova povrchŢ silnic v bezprostŚedn² bl²zkosti p§teŚn² komunikace, 

jejich rozġ²Śen² nebo pŚeloģky s vy¼stŊn² na mimo¼rovŔov® kŚiģovatky v r§mci D35. Pro PardubickĨ 

kraj je dŢleģit®, aby i oblasti, kudy nevede koridor t®to rychlostn² komunikace, byly na ni dobŚe 

nav§z§ny pŚivadŊļi.ñ 

ĂD35 mŊla bĨt postavena uģ d§vno a mohli jsme t²m vĨraznŊ zm²rnit dopravn² komplikace jak v 

Pardubick®m kraji, tak pŚi nynŊjġ² modernizaci D1. Pardubick®mu kraji ulev² od tranzitn² dopravy na 

souļasn® 1/35 a vĨraznŊ zlepġ² spojen² s dalġ²mi regiony,ñ Śekl ministr Dan şok. 

Souļ§st² memoranda jsou tyto investiļn² akce nav§zan® na vĨstavbu d§lnice D35: 

¶ PŚeloģka silnice II/298 mezi mimo¼rovŔovou kŚiģovatkou Rokytno na D35 a dneġn² I/35 v 

limitn² vĨġi 200 milionŢ korun.  

¶ PŚeloģka silnice II/322 kolem Daġic v limitn² vĨġi 300 milionŢ korun 

¶ PŚeloģka silnice II/322 v ¼seku Ļern§ za Bory - Daġice v limitn² vĨġi 200 milionŢ korun. 

¶ Modernizace silnice II/358 mezi Ļeskou TŚebovou a Litomyġl² v limitn² vĨġi 200 milionŢ 

korun. 

¶ Modernizace silnice II/360 mezi Đst²m nad Orlic² a Litomyġl² v limitn² vĨġi 100 milionŢ 

korun. 

¶ Modernizace silnice II/312 v ¼seku ChoceŔ - Ļesk® Libchavy - Ģamberk v limitn² vĨġi 500 

milionŢ korun. 

¶ Prodlouģen² silnice II/312 v nov® trase na I/35 ve vazbŊ na D35 MĐK Vysok® MĨto, z§pad v 

¼seku Vysok® MĨto - ChoceŔ - Mostek v limitn² vĨġi 1,2 miliardy korun. V pŚ²padŊ 

nepotvrzen² proveditelnosti a ekonomick® rentability t®to akce bude provedena pŚeloģka a 

modernizace silnice II/357 v ¼seku Vysok® MĨto - ChoceŔ ve vazbŊ na mimo¼rovŔovou 

kŚiģovatku Vysok® MĨto, z§pad na D35 a modernizace silnice II/315 v ¼seku TĨniġŠko - 

ChoceŔ v souhrnn® limitn² vĨġi 520 milionŢ korun.  

St§vaj²c² silnice prvn² tŚ²dy I/35 bude po dokonļen² D35 pŚevedena do kategorie silnic druh® tŚ²dy a 

jej²m vlastn²kem se stane PardubickĨ kraj. ĂNaġ²m z§vazkem zde bude omezit n§kladn² tranzitn² 

kamionovou dopravu, tak aby do budoucna n§kladn² vozidla vyuģ²vala pr§vŊ D35 a nemŊla tendenci 

sj²ģdŊt na silnice niģġ²ch tŚ²d,ñ uvedl hejtman Martin NetolickĨ. 

PŢvodn² memorandum bylo podeps§no v Pardubic²ch 21. bŚezna 2006 tehdejġ²m ministrem dopravy 

Milanem ĠimonovskĨm a hejtmanem Pardubick®ho kraje Michalem Rabasem. TĨkalo se vz§jemn® 

spolupr§ce pŚi pŚ²pravŊ a realizaci rychlostn² silnice R35 v cel® d®lce trasy po ¼zem² Pardubick®ho 

kraje a souvisej²c²ch investic na silniļn² s²ti. Vl§da ho posl®ze schv§lila svĨm usnesen²m ļ. 421 ze 

dne 12. dubna 2006. PardubickĨ kraj splnil pŚedpoklad vyplĨvaj²c² z memoranda, a to schv§len² 

koridoru R35 v takzvan® jiģn² variantŊ v Z§sad§ch ¼zemn²ho rozvoje Pardubick®ho kraje. 

¶ PŚ²m§ linka z Kazachst§nu do Pardubic? Kraj jedn§ s dalġ²mi vĨchodn²mi destinacemi 

V AstanŊ, hlavn²m mŊstŊ Kazachst§nu, se od ļervna do z§Ś² kon§ svŊtov§ vĨstava EXPO 2017, 

na kter® se v ļesk®m pavilonu prezentuje tak® PardubickĨ kraj. Z§stupci naġeho regionu zde 

pŚi pŚ²leģitosti t®to vĨstavy jednali s velvyslankyn² Ļesk® republiky v Kazachst§nu a 

Kyrgyst§nu Eliġkou Ģigovou. Hlavn²m t®matem byla podpora cestovn²ho ruchu, ale tak® 

moģn® pŚ²m® leteck® spojen² Pardubic s kazaġskou Astanou, kter® by se mohlo st§t jedinĨm 

spojen²m Ļesk® republiky s Kazachst§nem. 



ĂĻesk§ republika je mezi Kazachy velmi 

ģ§dan§. Mezi nejobl²benŊjġ² destinace 

patŚ² Karlovy Vary a Praha, ale kazaġġt² 

turist® maj² obecnŊ velmi r§di l§zeŔsk® 

pobyty, takģe bychom jim mohli 

nab²dnout napŚ²klad L§znŊ Bohdaneļ. V 

souļasn® dobŊ vġak neexistuje pŚ²m® 

spojen² s Kazachst§nem, coģ je pro 

turisty z t®to stŚedoasijsk® zemŊ 

limituj²c² a obecnŊ to omezuje moģnost 

pŚil§k§n² turistŢ z cel® stŚedn² Asie. 

Pravideln§ leteck§ linka Praha ï Almaty 

byla zruġena, a proto budeme cht²t 

spoleļnŊ s velvyslanectv²m otevŚ²t 

jedn§n² s dopravcem Air Astana o 

moģnosti vytvoŚen² leteck®ho spojen² Astany s pardubickĨm letiġtŊm,ñ uvedl hejtman Martin 

NetolickĨ. ĂZ§roveŔ budeme cht²t jednat se z§stupci Kyrgyst§nu, kteŚ² nab²z² velmi vĨhodn® 

podm²nky pro propojen² s Ļeskou republikou. LeteckĨ dopravce t®to zemŊ vġak v souļasn® dobŊ 

nem§ pŚ²stup do evropsk®ho leteck®ho prostoru, a proto se nab²z² osloven² ļeskĨch dopravcŢ. Mohlo 

by se jednat o velmi zaj²mav® propojen² do dalġ²ch asijskĨch zem² za vĨhodnĨch podm²nek,ñ uvedl 

hejtman NetolickĨ. 

Ļeġt² investoŚi maj² o Kazachst§n z§jem 

Aļkoliv je pro Śadu ĻechŢ Kazachst§n velkou nezn§mou, tato stŚedoasijsk§ zemŊ zaļ²n§ bĨt velmi 

popul§rn² mezi ļeskĨmi investory. ĂVĨraznou promŊnou v z§jmu ļeskĨch investorŢ byla krize na 

UkrajinŊ a sankce proti Rusku. V t®to dobŊ se zaļali obracet smŊrem do stŚedn² Asie, a to pŚedevġ²m 

pr§vŊ Kazachst§nu. Mezi mnohĨmi mŢģeme zm²nit napŚ²klad pivovar Kozel, kterĨ je mezi m²stn²mi 

velmi obl²benĨ,ñ uvedl 1. n§mŊstek hejtmana Roman L²nek. ĂNad§le zŢstaneme s velvyslanectv²m v 

kontaktu a budeme cht²t propojit firmy z naġeho regionu, kter® by mohly m²t z§jem prezentovat se na 

stŚedoasijsk®m trhu nebo zde nav§zat zaj²mav® obchodn² vazby,ñ dodal L²nek. 

L§znŊ a konŊ. Kraj m§ turistŢm z Kazachst§nu co nab²dnout 

Ļesk§ republika se v r§mci svŊtov® vĨstavy EXPO 2017 prezentuje vlastn² expozic² v jednom z 

pavilonŢ. ĂĻeskĨ pavilon navġtŊvuje v prŢmŊru pŊt aģ osm tis²c n§vġtŊvn²kŢ kaģdĨ den. V tomto tĨdnu 

se v pavilonu prezentuje PardubickĨ kraj. Snaģ²me se KazachŢm uk§zat, ģe mohou kromŊ Prahy a 

KarlovĨch VarŢ navġt²vit i dalġ² regiony. Naġ² vĨhodou je bl²zkost od hlavn²ho mŊsta, l§znŊ a koŔsk§ 

turistika,ñ uvedl radn² pro oblast cestovn²ho ruchu Ren® ĢivnĨ. ĂKromŊ Kladrub nad Labem, kter® 

aspiruj² na zaps§n² na listinu svŊtov®ho kulturn²ho dŊdictv² UNESCO, mŢģeme nab²zet napŚ²klad 

SlatiŔany, ale samozŚejmŊ Pardubice jako takov®,ñ doplnil ĢivnĨ. 

¶ Historick® vlaky l§kaj² turisty na Kr§licko jiģ tŚet²m rokem 

TŚet² roļn²k pravidelnĨch sobotn²ch j²zd historickĨch 

vlakŢ z Ļesk® TŚebov® do Hanuġovic m§ za sebou jiģ osm 

v²kendŢ. Za v²ce jak mŊs²c a pŢl provozu vyzkouġelo tuto 

turistickou atrakci pŚes 1600 cestuj²c²ch. Ti se svezli 

osobn²mi vagony zvanĨmi Ryb§k, taģenĨmi 

prvorepublikovĨmi parn²mi lokomotivami, nebo 

motorovĨm vozem KrokodĨl z 60. let.  

 



"Z§jem cestuj²c²ch nad§le trv§, coģ n§s samozŚejmŊ tŊġ². Ohlasy pŚedchoz²ch dvou roļn²kŢ byly velmi 

pozitivn² a projevuje se to i v poļtu cestuj²c²ch v letoġn²m roce, ve kter®m vyuģ²v§me nejdelġ² trasu ze 

vġech tŚ² roļn²kŢ. Po dokonļen² rekonstrukce jsme se vr§tili aģ do stanice Hanuġovice v sousedn²m 

Olomouck®m kraji,ñ uvedl hejtman Martin NetolickĨ a doplnil pozv§nku na vojensko-historickou  

akci Cihelna 2017, kter§ se nedaleko Kr§l²k uskuteļn² v sobotu 19. srpna. ĂStejnŊ jako v pŚedchoz²ch 

letech vyraz² na Cihelnu pos²len§ souprava, kter§ pojme zdaleka nejv²ce cestuj²c²ch ze vġech letn²ch 

j²zd. Z§roveŔ jsme v r§mci t®to vĨjimeļn® akce pŚipravili zmŊnu v j²zdn²m Ś§du tak, aby si mohli 

n§vġtŊvn²ci celou akci v²ce vychutnat. Na zp§teļn² cestŊ proto budou posunuty odjezdy ze vġech 

stanic pŚibliģnŊ o 90 minut oproti bŊģn®mu j²zdn²mu Ś§du,ñ dodal hejtman NetolickĨ. 

Prozat²m nej¼spŊġnŊjġ² sobotu z pohledu obsazenosti vlakŢ byl 8. ļervenec, kdy se parn²m vlakem 

svezlo celkem 550 cestuj²c²ch. Zaj²mavost² je tak® 18 pŚepravenĨch koļ§rkŢ. 

¶ TuristickĨ port§l kraje je nyn² modernŊjġ² 

Od zaļ§tku srpna se uģivatel® obl²ben®ho turistick®ho port§lu www.vychodnicechy.info 

setk§vaj² na tŊchto str§nk§ch nejen s modernŊjġ² grafikou, ale pŚedevġ²m maj² usnadnŊnou  

 

cestu k vyhled§vanĨm 

informac²m. Pro novĨ 

design hledala 

Destinaļn² spoleļnost 

VĨhodn² Ļechy 

inspiraci mezi 

nejlepġ²mi evropskĨmi 

turistickĨmi port§ly. 

ĂTuristickĨ port§l 

Pardubick®ho 

www.vychodnicechy.cz si i ve sv® pŢvodn² podobŊ vedl dobŚe, v ļervenci dokonce pŚekonal 

n§vġtŊvnickĨ rekord za celou dobu sv® existence, kdyģ zaznamenal 58 334 n§vġtŊv,ñ upozornil radn² 

Pardubick®ho kraje pro cestovn² ruch Ren® ĢivnĨ. ĂV minulosti z²skal i nŊkolik odbornĨch cen, ale je 

n§m jasn®, ģe v tomto oboru se mus²me pruģnŊ pŚizpŢsobovat novĨm trendŢm a zejm®na uģivatelŢm, 

kteŚ² zde hledaj² vġe potŚebn® pro cestov§n² po naġem regionu. TeŅ jsem zvŊdav, jak se zmŊny projev² 

v dalġ² n§vġtŊvnosti,ñ dodal ĢivnĨ. 

Obsah port§lu, kterĨ provozuje PardubickĨ kraj, je pravidelnŊ aktualizov§n nejen informaļn²mi 

centry, ale i poskytovateli sluģeb cestovn²ho ruchu. Je k dispozici v dev²ti jazykovĨch mutac²ch, m§ 

integrovanĨ mapovĨ port§l a pl§novaļ vĨletŢ i na v²ce dn².  

Souļ§st² je i velk® mnoģstv² pŚipravenĨch turistickĨch programŢ, kter® jsou na webu uspoŚ§d§ny 

podle c²lovĨch skupin nebo tematick®ho zamŊŚen². Nechyb² ani bohat§ videogalerie vļetnŊ 

virtu§ln²ch prohl²dek zaj²mavĨch turistickĨch c²lŢ. 

SamozŚejmost² je datab§ze v²ce neģ 15 tis²c objektŢ, kter® lze nyn² vyhled§vat pomoc² nov®ho 

n§stroje rychle a podle rŢznĨch krit®ri². DŢleģit§ je i prezentace akc², kter® se na ¼zem² Pardubick®ho 

kraje konaj². TŊch bylo jen od zaļ§tku letoġn²ho roku 11 tis²c.  

                               redakce Zpravodaje

             

http://www.vychodnicechy.info/
http://www.vychodnicechy.cz/


             
  

 

 

Slavnostn² zah§jen² v prvn² tŚ²dŊ 

 
 

StejnŊ jako kaģdĨm rokem 

probŊhlo v prostor§ch prvn² tŚ²dy, v 

pondŊl² 4. z§Ś² 2017, slavnostn² 

zah§jen² nov®ho ġkoln²ho roku, a to 

za ¼ļasti novĨch ģ§ļkŢ, jejich 

rodiļŢ, sourozencŢ a pŚ²buznĨch. 

ChybŊt kromŊ pan² uļitelky tŚ²dn² 

Mgr. KateŚiny Vokounov® nemohli 

ani dalġ² vĨznamn² host® ï starosta 

obce Moravany pan V§clav Roļek, 

Śeditelka MĠ Slepotice pan² VŊra 

KŔavov§, Śeditelka MĠ Moravany 

pan² KateŚina Bakeġov§, pan² 

Marcela Kol§Śov§ ze Svazu 

moravanskĨch ģen. 

  

 

 

Po ¼vodn²m slovu tŚ²dn² uļitelky pohovoŚil kr§tce 

Śeditel ġkoly Mgr. Ladislav Januġ, pŚiv²tal nov® ģ§ļky a 

popŚ§l jim a jejich rodiļŢm hodnŊ ¼spŊchŢ pŚi zdol§v§n² 

pŚek§ģek, kter® moģn§ ġkoln² doch§zka pŚinese. V podobn®m 

duchu se vyj§dŚili i dalġ² host® ï vġichni ze srdce pŚ§li 

novĨm ģ§ļkŢm, aby jejich vstup do ġkoln²ch lavic byl 

¼spŊġnĨ a pŚ²jemnĨ. Z planouc²ch oļ² prvŔ§ļkŢ ġlo vyļ²st, ģe 

se na ġkolu opravdu tŊġ² a ģe do n² budou r§di doch§zet.  
    

                                                                                                                                                                                     

L.Januġ 
A jsme opŊt v nov®m ġkoln²m roce 
 

Neģ se kdo nad§l minuly pr§zdniny a ģ§ci 

se svĨmi kantory opŊt zaplnili prostory naġich 

ġkoln²ch budov. 

 

 BŊhem pr§zdnin doġlo k migraci ģactva, 

kter§ ve sv®m vĨsledku nemŊla podstatnĨ vliv na 

zmŊnu v celkov®m poļtu dŊt². Oproti loŔsk®mu 

roku nastoupilo letos 178 ģ§kŢ, coģ je o jednoho 

ģ§ka m®nŊ neģ loni. Na prvn²m stupni se poļet 

dŊt² nezmŊnil ï je zde 114 ģ§kŢ v pŊti roļn²c²ch, 

druhĨ stupeŔ vykazuje 64 ģ§kŢ  

ve ļtyŚech roļn²c²ch.  

 

 

            Zaļal  novĨ  ġkoln²  rok 



 

Ġkoln² druģinu tvoŚ² dvŊ oddŊlen², ve kterĨch pracuje 60 ģ§kŢ. Z celkov®ho poļtu ġkoln²ch 

dŊt² v nov®m ġkoln²m je celkem 122 dŊt² ze sp§dovĨch obc² (Moravany, MoravanskĨ, PlatŊnice, 

PlatŊnsko, Turov a Ļeradice). Mezi pŚespoln² ģ§ky patŚ² skupina 56 dŊt², z nichģ nejvŊtġ² objem 

vykazuj² dŊti ze Slepotic. Ve ġkoln² j²delnŊ se moment§lnŊ stravuj² celkem 162 ģ§ci. Prvn² tŚ²du pan² 

uļitelky Vokounov® navġtŊvuje 19 ģ§kŢ, druhou tŚ²du, kde uļ² pan² uļitelka Fl²drov§ (nyn² provdan§ 

Zem§nkov§) navġtŊvuje 20 ģ§kŢ. TŚet² tŚ²da pan² uļitelky Milo m§ 25 ģ§kŢ. Ļtvrtou ï naġi 

nejpoļetnŊjġ² tŚ²du, kde pŢsob² v roli tŚ²dn²ho uļitele Śeditel ġkoly pan Januġ, navġtŊvuje celkem 28 

dŊt². P§t§ tŚ²da pan² uļitelky Zadrob²lkov® ļ²t§ 22 dŊt². Na druh®m stupni, v 6. tŚ²dŊ pana uļitele 

Mottla studuje 15 ģ§kŢ. Pan² uļitelka Slav²ļkov§ je tŚ²dn² uļitelkou v 7. tŚ²dŊ s poļtem 14 dŊt². Osm§ 

tŚ²da pan² uļitelky Schwarzov® je naplnŊna do poļtu 18 ģ§kŢ a naġe nejstarġ² ï dev§t§ tŚ²da, kde je 

tŚ²dn² uļitelkou pan² uļitelka Rathousk§, nastoupila do posledn²ho roļn²ku z§kladn²ho vzdŊl§v§n² 

v poļtu 17 ģ§kŢ. Pro zaj²mavost jeġtŊ uv§d²m, ģe celkovĨ poļet chlapcŢ na ġkole je  90 a d²vek 88. 

 

V pedagogick®m sboru nastala jedna zmŊna - do Śad uļitelŢ se po mateŚsk® dovolen® opŊt 

vr§tila pan² uļitelka KateŚina Vokounov§, aby s radost² pŚijala tŚ²dnictv² v prvn² tŚ²dŊ. Ve sboru 

skonļila pan² uļitelka D. Sitov§, kter§ zde pracovala na dobu urļitou ï a to do vyprġen² mateŚsk® 

dovolen® pan² uļitelky Vokounov®. Jinak zŢst§v§ vġe pŚi star®m ï ve ġkole pŢsob² nad§le devŊt 

uļitelek, ļtyŚi uļitel®, dvŊ vychovatelky, jedna asistentka pedagoga a sedm nepedagogickĨch 

zamŊstnancŢ. Vġichni dohromady tvoŚ² nebĨvale kompaktn² tĨm, kterĨ se snaģ² z naġ² ġkoly vytvoŚit 

ġkolu, kde jsou kromŊ spokojenĨch ģ§kŢ a jejich rodiļŢ tak® spokojen² uļitel®. 

 

 VŊŚ²m, ģe se n§m to daŚ². 

 

A co se venkovn²ho vybaven² tĨļe, v are§lu prvn²ho stupnŊ se objevily nov® stololavice, 

v nichģ mohou zejm®na dŊti navġtŊvuj²c² ġkoln² druģinu tr§vit svŢj odpoledn² pobyt na ļerstv®m 

vzduchu. Ġkola v minul®m ġkoln²m roce zrenovovala Ăstar®ñ dopravn² znaļky a voz²tka z dŊtsk®ho 

dopravn²ho hŚiġtŊ a na asfaltov®m povrchu se po letech opŊt objevily b²le oznaļen® vozovky 

s kŚiģovatkou a pŚechody pro chodce. Ģlutou barvou je pak vyznaļeno basketbalov® hŚiġtŊ opatŚen® 

novĨmi basketbalovĨmi stojany s deskami a koġi odolnĨmi pŚ²padn®mu Ś§dŊn² vandalŢ. Ġkolu, 

vchody a are§l nav²c hl²d§ kamerovĨ syst®m se z§znamem. Ġkoln² volnoļasov® dŊtsk® hŚiġtŊ opatŚen® 

houpaļkami, prŢlezkami, hrazdami, kolotoļem a zat²m jedn²m pingpongovĨm stolem je bŊģnŊ 

pŚ²stupn® veŚejnosti, a to i v dobŊ v²kendŢ, sv§tkŢ nebo pr§zdnin. Trochu smutnĨ pohled zat²m skĨt§ 

Ăantukov®ñ hŚiġtŊ na volejbal. Veden² ġkoly ve spolupr§ci se zŚizovatelem podalo ģ§dost na MpMR o 

dotaci na rekonstrukci tohoto hŚiġtŊ ve vĨġi t®mŊŚ 1,6 mil. korun. Ot§zkou zŢst§v§ ï bude-li n§ġ 

projekt vybr§n mezi dalġ²mi ġesti sty z§jemci. Budeme doufaté 

  

                              Mgr. Ladislav Januġ, Śeditel ZĠ

     

 
 

  

 
 

 

DŉTSKħ DEN MORAVANY 

 

V sobotu 03. ļervna 2017 probŊhl v Moravanech na hŚiġti dalġ² velmi ¼spŊġnĨ DŊtskĨ den pod 

hlaviļkou TŊlocviļn® Jednoty Sokol Moravany. Letos n§m poļas² pŚ§lo, slun²ļko pŊknŊ hŚ§lo, takģe ze vġech 

z¼ļastnŊnĨch vyzaŚovala pozitivn² energie.  

 

Pro dŊti byla jako kaģdĨ rok pŚipravena Śada soutŊģ² (stŚelba ze vzduchovky, sk§k§n² v pytli, 

pŚek§ģkov§ dr§ha, h§zen² na klauna, petang, trojskok z m²sta, chyt§n² rybek, ģidliļkovan§ a dalġ²), spousta 

atrakc² (sk§kac² hrad, skluzavka, kolotoļ Śet²z§k, dŊtsk® l²ļen²), bohat§ tombola, jak pro dŊti, tak i pro dospŊl®, 

spousta sladkost² a cen a samozŚejmŊ nechybŊlo tradiļn² op®k§n² ġpek§ļkŢ.  

                          Ohl®dnut²  Zpravodaje 



 

 
Pro dŊti nechybŊla obl²ben§ discipl²na ĂPŚen§ġen² m²ļŢñ. 

 

 

Hlavn² atrakc² DŊtsk®ho dne byl autojeŚ§b od spoleļnosti AutojeŚ§bnick® pr§ce KubovĨ. Po celou 

dobu kon§n² DŊtsk®ho dne vyzved§val pomoc² ploġiny vġechny z§jemce aģ do vĨġky 45 metrŢ. 

 

 
AutojeŚ§b v akci.           VĨhled z ploġiny nejen na fotbalov® hŚiġtŊ, ale i obec Moravany a 

ġirok® okol². 

 

 

Na DŊtsk®m dni rovnŊģ nechybŊla uk§zka ġtafet a poģ§rn²ch ¼tokŢ kategorie mladġ² pŚ²pravky SDH 

Moravany pod dohledem zkuġenĨch vedouc²ch. 

 

 
Uk§zka ¼tokŢ mladġ² pŚ²pravky SDH Moravany. 


